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RG.0012.8.2021.KRE 

 

 

PROTOKÓŁ nr 8/2021 

posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krośnice 

w dniu 18 stycznia 2021 r. 
 

 

Ad 1. Posiedzenie o godz. 10
00

 otworzył i obrady prowadził Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Krośnice Andrzej Korzeniowski. Na podstawie listy obecności (zał. nr 1) 

Przewodniczący stwierdził, że w posiedzeniu uczestniczy 5 Radnych, co stanowi kworum pozwalające 

na podejmowanie prawomocnych decyzji.  

 

 

Ad 2. Przewodniczący Andrzej Korzeniowski przedstawił następujący porządek obrad (zał. nr 2): 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Opracowanie planu pracy Komisji na 2021 rok. 

4. Sprawy różne. 

5. Zakończenie obrad.  

 

 

Przewodniczący poinformował o konieczności uzupełnienia porządku obrad o punkt dot. opracowania 

sprawozdania z działalności Komisji w 2020 roku. Po przegłosowaniu zmiany (5 głosów za) porządek 

obrad otrzymał następujące brzmienie: 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Opracowanie planu pracy Komisji na 2021 rok. 

4. Sprawozdanie z działalności Komisji w 2020 roku. 

5. Sprawy różne. 

6. Zakończenie obrad.  

 

 

Ad 3. Przewodniczący Andrzej Korzeniowski przedstawił projekt planu pracy Komisji Rewizyjnej na 

2021 rok: 

 

1. Opiniowanie materiałów sesyjnych. 

2. Opiniowanie wykonania budżetu gminy za 2020 rok. 

3. Opracowanie wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Krośnice. 

4. Propozycje do projektu budżetu gminy na 2022 rok. 

5. Opiniowanie projektów uchwał podatkowych na 2022 rok. 

6. Opiniowanie projektu budżetu gminy na 2022 rok. 

7. Przeprowadzanie kontroli zleconych Komisji Rewizyjnej przez Radę Gminy Krośnice. 

8. Sprawy bieżące. 
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Radny Krzysztof Skrzypczyk przypomniał, że ze względu na pandemię nie odbyła się planowana na 

2020 rok kontrola Szkolnego Schroniska Młodzieżowego w Krośnicach. Radny wnioskował, aby ująć 

tę kontrolę w planie pacy na rok 2021, bowiem argumenty przedstawiane podczas omawiania zamiaru 

przekształcenia Schroniska poprzez ograniczenie liczby miejsc noclegowych nie są dość przekonujące. 

W związku z powyższym zaproponował skontrolowanie działalności jednostki za rok 2019 z 

podziałem na obiekt przy ul. Kwiatowej, obiekt przy ul. Parkowej oraz kuchnię. Zdaniem Radnego 

taki podział pozwoli wyodrębnić, który obiekt generuje zyski, a do którego trzeba dopłacać. 

Przewodniczący Andrzej Korzeniowski stwierdził, że Komisja Rewizyjna nie ma obowiązku 

corocznego kontrolowania wybranej jednostki organizacyjnej, w poprzednich kadencjach Rady 

zdarzały się bowiem kontrole raz na 4 lata. Zasugerował, aby zamiast kontroli Dyrektor Schroniska 

przygotowała Radnym odpowiednie informacje finansowe. Radny Zdzisław Jasięga stwierdził, że za 

pieniądze, które co roku są przeznaczane na utrzymanie Schroniska gmina mogłaby zrealizować np. 

program wymiany pieców lub remonty dróg. Poinformował także, że ilość etatów (16) będzie 

nieadekwatna do zmniejszonej liczby miejsc noclegowych po ograniczeniu działalności Schroniska do 

obiektu przy ul. Parkowej. Podczas dyskusji o przekształceniu Schroniska w kontekście uchwały 

podjętej przez Radę Gminy w dniu 4 grudnia 2020 r. oraz o dalszych losach budynku przy ul. 

Kwiatowej większość Radnych uznała, że lepszą opcją jest ewentualna dzierżawa budynku niż jego 

sprzedaż.  

Ostatecznie ustalono, że Komisja przeprowadzi kontrolę wybranej jednostki w razie takiej potrzeby i 

jednogłośnie zatwierdzono plan pracy na 2021 rok (zał. nr 3). 

 

 

Ad 4. Przewodniczący Andrzej Korzeniowski omówił przygotowane sprawozdanie z działalności 

Komisji Rewizyjnej w 2020 roku (zał. nr 4). Do sprawozdania nie wniesiono żadnych uwag i 

zatwierdzono je jednogłośnie.  

 

 

Ad 5. Radny Krzysztof Skrzypczyk poinformował, że jest zwolennikiem przyznania dotacji dla 

niepublicznego żłobka w Krośnicach, ponieważ rolą Radnych jest pomoc mieszkańcom, a finanse 

gminy nie są takie złe, skoro znajdują się środki na finansowanie wielu zadań nie związanych 

bezpośrednio z gminą. Radny przytoczył przepisy ustawy z dnia 4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi 

w wieku do lat 3, zgodnie z którymi żłobki i kluby dziecięce mogą tworzyć i prowadzić  jednostki 

samorządu terytorialnego oraz instytucje publiczne, osoby fizyczne, osoby prawne i jednostki 

organizacyjne nieposiadające osobowości prawnej (art. 8 ust. 1). Natomiast na podstawie art. 61 ust. 1 

w/w ustawy wójt, burmistrz lub prezydent miasta może zlecić podmiotom, o których mowa w art. 8 

ust. 1, organizację opieki sprawowanej w formie żłobka lub klubu dziecięcego lub przez dziennych 

opiekunów. W takim przypadku gmina mogłaby się ubiegać o dotację celową z budżetu państwa, 

która zrekompensowałaby dotację przyznaną żłobkowi z budżetu gminy – przypadek taki ma miejsce 

chociażby w gminie Chocianów. Radny stwierdził ponadto, że otwarcie żłobka to oczekiwana przez 

rodziców i pożądana inicjatywa, bowiem w Krośnicach z powodzeniem funkcjonował żłobek 

publiczny (zlikwidowany w latach dziewięćdziesiątych ub. wieku).  Radny Gracjan  Witek stwierdził, 

że dyskusja dot. dotacji dla żłobka powinna się odbyć przed uruchomieniem placówki, gdyż Rada 

została teraz postawiona przed faktem dokonanym, zważywszy na trudny dla finansów gminy czas 

pandemii. Radny Andrzej Korzeniowski przypomniał, że likwidując w 2020 roku zwolnienie z opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi trzeciego i każdego następnego dziecka (z którego 

korzystali mieszkańcy całej gminy) radni brali pod uwagę wzrost dochodów gminy o ok. 50 tys. zł 

rocznie, co pozwoli zrealizować więcej zadań własnych gminy. Radny stwierdził, że skoro 

argumentem za likwidacją zwolnienia była poprawa sytuacji finansowej rodzin dzięki rządowemu 
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wsparciu z programu 500+, to analogicznie dzięki temu wsparciu rodzice byliby w stanie uiszczać 

pozostałą część miesięcznego czesnego za żłobek. Radni Gracjan Witek oraz Zdzisław Jasięga 

stwierdzili, że 126 miejsc noclegowych w Szkolnym Schronisku Młodzieżowym Krośnicach (gdzie w 

typowo turystycznych miejscowościach Dolnego Śląska jest ich ok. 40-50) świadczy o megalomanii 

poprzednich władz gminy, które realizowały wielomilionowe inwestycje (np. basen, kolejka 

wąskotorowa) nie bacząc na późniejsze koszty ich utrzymania. Radny Andrzej Korzeniowski 

przypomniał, że Wójt Andrzej Biały na wspólnym posiedzeniu Komisji w dn. 17.12.2020 r. 

informował, że Pani Agnieszka Kruk przed utworzeniem żłobka dowiadywała się o ewentualne 

wsparcie z budżetu gminy, jednak otrzymała wówczas odpowiedź negatywną, a mimo to 

zaryzykowała i otworzyła działalność. Radny poinformował, że sprawa dotacji stawia Radę Gminy w 

złym świetle, gdyż w przestrzeni medialnej (głównie na fb) pojawiły się różnego rodzaju 

nieprzychylne komentarze. Stwierdził również, że od pewnego czasu niektóre działania są 

podejmowane w odwrotnej kolejności, skutkiem czego Rada już po fakcie jest szantażowana odnośnie 

przyznania dofinansowania. W efekcie dyskusji dot. dotacji dla żłobka Radny Andrzej Korzeniowski 

zasugerował, aby na najbliższym wspólnym posiedzeniu Komisji przedstawić Wójtowi rozwiązanie z 

Chocianowa zaprezentowane przez Radnego Krzysztofa Skrzypczyka (zwłaszcza że są ku temu 

podstawy prawne), skoro żłobek w Krośnicach już funkcjonuje i jego właścicielka ponosi koszty. 

Stwierdził również, że żłobek miałby rację bytu w Bukowicach, gdzie jest więcej zakładów pracy niż 

w Krośnicach. Radny Krzysztof Skrzypczyk zaproponował zatem utworzenie żłobka w budynku 

byłego Domu Dziecka, który gmina bezskutecznie usiłuje sprzedać oraz stwierdził, że dotacja dla np. 

10 dzieci (ok. 40 tys. zł rocznie) mogłaby być przyznana z rezerwy Wójta. Radny Zdzisław Jasięga 

zasygnalizował konieczność remontu budynku przedszkola w Krośnicach, co oznacza 

wygospodarowanie w budżecie środków na ten cel. Radny Krzysztof Skrzypczyk poinformował, że 

byłemu Sekretarzowi Gminy wypłacono ekwiwalent za niewykorzystany urlop dopiero po czterech 

latach, wskutek wyroku Sądu Apelacyjnego. Upór obecnych władz naraził gminę na dodatkowe 

koszty postępowania oraz ustawowych odsetek, w związku z czym Radny zamierza wnioskować do 

Wójta o udzielenie wyjaśnień w tej sprawie. Radny Zdzisław Jasięga stwierdził, że czas na zadawanie 

pytań był w grudniu, przed głosowaniem na ostatniej sesji uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2020 rok. Radny Andrzej Korzeniowski speuntował, że Radni mają prawo zadawać pytania 

Wójtowi na każdym posiedzeniu, np. w sprawach różnych.    

 

 

Ad 6.Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Andrzej Korzeniowski o godz. 10
50 

zamknął posiedzenie Komisji Rewizyjnej. 

   

  
Protokolant      Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

          /-/ Olga Skomra               /-/ Andrzej Korzeniowski 


